
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 3. september 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

21 til sundhedsministeren om L 239 (Forslag til finanslov for finansåret 2022), som 

hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 21:  

”Vil ŵiŶistereŶ oplyse, hvorfor regeriŶgeŶ ikke har prioriteret at afsætte peŶge til 
sjældne sygdomme, herunder cystisk fibrose, hvor der er bevillingsudløb og ikke er 

afsat penge i 2022? Og herunder oplyse hvordan det vil påvirke tilbuddene til patien-

ter og pårørende samt centrene for cystisk fibrose på henholdsvis Aarhus Universi-

tetshospital og Rigshospitalet, hvor midlerne afsat under den tidligere VLAK-regering 

bl.a. har været anvendt til, at der i centrene er bedre adgang til specialiserede kom-

petencer til at kunne yde psykologbistand ved behov til patienter med cystisk fibrose 

og deres Ŷærŵeste pårøreŶde? ” 

 

Svar: 

Jeg kan bekræfte, at der med regeringens netop fremlagte forslag til finanslov for 

2022 ikke er anvist midler til at videreføre den midlertidige bevilling til de regionale 

centre for Sjældne Sygdomme og Cystisk Fibrose.  

 

Regeringen vil senere indkalde til forhandlinger om finansloven for 2022, hvor Folke-

tingets partier vil kunne foreslå ændringer til finanslovforslaget.  

 

 

Med venlig hilsen 
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